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ZÁPIS 

zo 7. ZASADNUTIA RADY PARTNERSTVA PRE INTEGROVANÝ ÚZEMNÝ ROZVOJ 

BRATISLAVSKÉHO SAMOSPRÁVNEHO KRAJA NA ROKY 2021-2027 

 

Termín rokovania dňa: 3. 5. 2023 o 9:30 hod. 

Miesto konania: Úrad Bratislavského samosprávneho kraja, Sabinovská 16, Bratislava - 

rokovacia miestnosť 

Na úvod 7. zasadnutia predseda Rady partnerstva Juraj Droba privítal všetkých prítomných a 

informoval ich o dôležitých míľnikoch, dosiahnutých od posledného zasadnutia, ktorými sú 

najmä aktualizácia projektového zásobníka Integrovanej územnej stratégie BSK a príprava 

aktualizácie Jednotného metodického rámca pre prípravu IÚS a IÚI, vrátane zadefinovania 

podmienok poskytnutia príspevku, ktoré bývajú súčasťou výzvy. 

Sekretariát RP overil uznášaniaschopnosť potvrdením 34 prítomných členov s hlasovacím 

právom. 

 

Bod č. 1: Schválenie programu zasadnutia 

Predseda Rady partnerstva predstavil prítomným členom návrh programu zasadnutia, ktorý 

obsahuje 7 bodov: 

1. Schválenie programu zasadnutia 

2. Schválenie Dodatku č.1 k Štatútu a Rokovaciemu poriadku Rady partnerstva 

3. Projektový zásobník Integrovanej územnej stratégie BSK  

4. Program Slovensko – aktuálny stav 

5. Informácia o činnosti Kooperačnej rady UMR 

6. Harmonogram ďalších prác    

7. Rôzne 

Po predstavení programu a pokynov k hlasovaniu požiadal prítomných členov Rady partnerstva 

o hlasovanie. 

Návrh uznesenia: 

Členovia Rady Partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021 

- 2027 schvaľujú Program zasadnutia. 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 34 
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ZA: 34 

PROTI: 0 

ZDRŽAL SA: 0 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

Bod č. 2: Schválenie Dodatku č.1 k Štatútu a Rokovaciemu poriadku Rady partnerstva 

P. Furik, zastupujúci sekretariát Rady partnerstva BSK, predstavil prítomným členom zmeny 

v Štatúte a Rokovacom poriadku Rady partnerstva pre integrovaný územný rozvoj 

Bratislavského kraja na roky 2021-2027, a to vyňatie častí, ktoré sa týkajú zaniknutej Komory 

UMR a doplnenie OLO a. s. do komory sociálno-ekonomických partnerov v oblasti životného 

prostredia. 

Diskusia: 

- p. Galvánek požiadal v štatúte a rokovacom poriadku o zmenu názvu z „Ministerstvo 

dopravy a výstavby SR“ na „Ministerstvo dopravy SR“  

- p. Švaral vyjadril nesúhlas s návrhom doplnenia ďalšieho člena s hlasovacím právom do 

komory sociálno-ekonomických partnerov, čím podľa neho dôjde k posilneniu pozície 

tejto komory. Myslí si tiež, že podnikateľské subjekty by mali byť primárne zastupované 

združujúcimi/strešnými organizáciami 

- p. Pernecký položil p. Slávikovej otázku ohľadom vlastníckeho podielu mesta Bratislavy 

v podniku OLO, a.s. 

- odpoveď - p. Sláviková - dôvodom za návrhom doplnenia OLO a.s. medzi členov Rady 

partnerstva je, že 40% alokácie UMR Bratislava je určených pre oblasť odpadového 

hospodárstva a Hlavné mesto SR Bratislava je 100% vlastníkom OLO, a.s.. OLO zároveň 

nie je členom Asociácie podnikateľov v odpadovom hospodárstve.   

Návrh uznesenia: 

Členovia Rady Partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-

2027 schvaľujú Dodatok č. 1 k Štatútu Rady partnerstva pre integrovaný územný rozvoj 

Bratislavského kraja na roky 2021-2027 a Dodatok č.1 k Rokovaciemu poriadku Rady 

partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-2027. 

Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 36 

ZA: 31 

PROTI: 4 

ZDRŽAL SA: 1 

Váha hlasov: 92,67 % 

- Uznesenie bolo prijaté 
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Bod č. 3: Projektový zásobník Integrovanej územnej stratégie BSK: 

K projektovému zásobníku Integrovanej územnej stratégie BSK poskytli informácie p. Lukáčová 

a p. Furik, pričom zdôraznili, že sa jedná o tzv. „longlist“, teda širší zoznam projektov, z ktorých 

budú vyberané projekty na schválenie v rámci integrovaných územných investícií. Prítomných 

informovali aj o procese aktualizácie zásobníka, vrátane kritérií pre zaradenie projektov. 

Následne p. Lukáčová predstavila aktuálny dopyt územia po vybraných opatreniach v gescii 

Rady partnerstva. Konkrétne sa jednalo o oblasť kampusov odborného vzdelávania a prípravy, 

znižovania energetickej náročnosti budov a zavádzania obnoviteľných zdrojov energie, obehového 

hospodárstva a nakladania s odpadmi, opatrení vo vzťahu k zmene klímy, cyklistickej a udržateľnej 

dopravy, budovania ciest II. a III. triedy, sociálnych služieb a zdravotníctva. Súčasťou prezentácie boli 

aj informácie o alokáciách, vrátane alokácie na dopytovo-orientované výzvy a o výške 

spolufinancovania zo strany prijímateľa. So zoznamom konkrétnych projektov sa mohli 

členovia Rady partnerstva oboznámiť vopred, keďže tvoril súčasť zaslaných podkladov. 

Diskusia: 

- p. Nováková (MŽP SR) upozornila na projekt „Areál pre inovatívne riešenia zvýšenia 

zhodnocovania odpadov, vrátane inštalácie novej technológie dotrieďovacej linky pre 

mechanicko-biologickú úpravu komunálneho odpadu“, konkrétne na potrebu overenia 

oprávnenosti vzhľadom na nariadenie 2021/1058 z 24. 6. 2021, kde je uvedené, že zo 

zdrojov Európskeho fondu regionálneho rozvoja nie je podporované zvyšovanie 

kapacity spracovania zvyškového odpadu 

- odpoveď - p. Furik poďakoval za poznámku a uviedol, že s projektami budeme pracovať 

naďalej s cieľom, aby boli súčasťou schválených zámerov len oprávnené aktivity  

- odpoveď - p. Lukáčová vyjadrila súhlas a poznámka bola doplnená do uznesenia 

- p. Puškárová (EUBA) – súčasťou projektového zásobníka nie sú zahrnuté projekty, ktoré 

by chcel realizovať akademický sektor a SAV (napr. cyklotrasy, zvyšovanie energetickej 

efektívnosti budov, vedecký park) a viaceré sú v stave pripravenosti. Upozornila, že 

projekty boli viackrát zasielané na BSK.  

- odpoveď – p. Lukáčová sľúbila preverenie situácie a poprosila o opätovné zaslanie 

projektov do zásobníka 

- p. Michale (MZ SR) položila otázku, či uvádzané sumy zahŕňajú aj spolufinancovanie zo 

štátneho rozpočtu 

- odpoveď – p. Furik – sumy sú uvádzané ako celkové oprávnené výdavky – obsahujú 

príspevok z fondov EÚ, štátneho rozpočtu a zdroje prijímateľa 

- p. Nečasová (Cyklokoalícia) vyjadrila kritiku voči projektom záchytných parkovísk 

(Modra, Budmerice, Senec, Tomášov, Ružinov) a vníma ich ako infraštruktúru, 

motivujúcu ľudí k používaniu áut a projekty s nízkou hodnotou za peniaze. Nie je jasné, 

ako tento typ projektov prispieva k využívaniu iných módov dopravy, v niektorých 

mestách a obciach nie je koľajová doprava. 

- odpoveď - p. Petrakovič (Modra) a p. Mács (Pezinok) pozvali p. Nečasovú na osobné 

stretnutie s cieľom oboznámenia sa s detailmi projektu a prehliadku riešených lokalít 
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- odpoveď – p. Pomichal (Tomášov) – projekt obce tiež reaguje na skutočnú situáciu 

a správanie obyvateľov, obci sa podarilo zabezpečiť vyššiu intenzitu autobusovej 

dopravy, problémom je ale nedostatočná kapacita pre zachytávanie áut a tiež vysoká 

intenzita automobilovej dopravy v ranných hodinách, čo je podložené dátami 

- odpoveď – p. Lukáčová – projekty sú koncipované v súlade s metodikou Európskej 

komisie a parkovisko je vo všetkých prípadoch súčasťou komplexného riešenia, ktoré 

má motivovať ľudí k využívaniu udržateľnej dopravy a už jestvujúce prestupné 

terminály (Budmerice, Šenkvice) sú vnímané ako príklady dobrej praxe 

- odpoveď – p. Galvánek (Ministerstvo dopravy SR) v diskusii uviedol, že ministerstvo je 

v neustálej komunikácii so žiadateľmi aj BSK a záchytné parkoviská sú v rámci opatrenia 

2.8.3 oprávnenou aktivitou  

- odpoveď – p. Kvál (Senec) vstúpil do diskusie a doplnil, že parkovanie pri ŽST sa bude 

riešiť ako 2. etapa už realizovaného projektu a parkovisko pri prestupnom termináli nie 

je plánované ako veľkokapacitné; navyše veľa obyvateľov a návštevníkov dochádza do 

centra mesta autom, čo je potrebné riešiť 

- odpoveď – p. Chren (MČ Ružinov) upresnil, že plánovaný projekt parkoviska pri Štrkovci 

reflektuje na problém s prestupujúcimi, ktorí parkujú autá v rôznych uliciach mestskej 

časti, navyše je naviazaný na plánované predĺženie Ružinovskej radiály. Parkovisko 

nebude určené pre rezidentov, ale bude zahŕňať systém, vyžadujúci pre parkovanie 

platné cestovné lístky. 

- p. Kvál (Senec) – aký bude ďalší postup v rámci projektu polikliniky Senec? Mesto sa 

bude významne podieľať na spolufinancovaní projektu, napriek tomu má vysokú 

finančnú náročnosť. 

- odpoveď - p. Lukáčová navrhla zvážiť zaradenie projektu do dopytovo-orientovaného 

systému, avšak o tejto možnosti je potrebné diskutovať  

- p. Michale (MZ SR) poznamenala, že realizácia tohto projektu v rámci systému 

dopytovo-orientovaných výziev nie je možná, keďže MZ SR vložilo plnú výšku alokácie 

pre viac rozvinutý región (BSK) do rozhodovacej právomoci Rady partnerstva 

Pôvodný návrh uznesenia: 

Členovia Rady Partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-

2027 berú na vedomie Projektový zásobník Integrovanej územnej stratégie Bratislavského 

kraja na roky 2021-2027. 

Schvaľovaný návrh uznesenia: 

Členovia Rady Partnerstva pre integrovaný územný rozvoj Bratislavského kraja na roky 2021-
2027 berú na vedomie: 

 

a. projektový zásobník Integrovanej územnej stratégie Bratislavského kraja na roky 
2021-2027, 
 

b. pričom pre opatrenie 2.6.2 budú zohľadnené pripomienky pre napĺňanie 
a oprávnenosť aktivít v zmysle nariadenia Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 
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2021/1058 z 24. 6. 2021 o Európskom fonde regionálneho rozvoja a Kohéznom 
fonde 

 
Hlasovanie: 

Prítomných členov s hlasovacím právom: 37 

ZA: 35 

PROTI: 2 

ZDRŽAL SA: 0 

Váha hlasov: 97,22 % 

- Uznesenie bolo prijaté 

 

Bod č. 4: Program Slovensko – aktuálny stav 

V rámci štvrtého bodu sa venoval p. Furik aktualitám v rámci Programu Slovensko, kde sú 

dôležitými novinkami najmä ustanovenie Monitorovacieho výboru pre Program Slovensko 

a jeho komisií (komisie pre politické ciele 1-4, komisia pre integrovaný územný rozvoj a cieľ 5, 

komisia pre MRK, komisia pre fond na spravodlivú transformáciu), príprava prvých dopytových 

výziev jednotlivými rezortami a schválenie aktualizovaného dokumentu „Stratégia 

financovania EFRR, ESF+, KF, FST a ENRAF na programové obdobie 2021 - 2027, verzia 1.1“. 

Významným doplnením dokumentu bolo bližšie zadefinovanie špecifických pravidiel 

financovania pre jednotlivé opatrenia, vďaka ktorým miera spolufinancovania prijímateľa 

môže klesnúť až na 0%. P. Furik poznamenal, že pre proces implementácie projektov 

prostredníctvom integrovaných územných investícií je kľúčová tiež aktualizácia dokumentu 
„Jednotný metodický rámec pre prípravu integrovaných územných stratégií a integrovaných 

územných investícií v Slovenskej republike v programovom období 2021 – 2027“, ktorú 

momentálne pripravuje MIRRI SR. Od novej verzie sa očakáva okrem iného zadefinovanie 

podmienok poskytnutia príspevku pre jednotlivé opatrenia, ktoré sú nevyhnutné pre správne 

nastavenie prípravy už konkrétnych projektov a proces ich schvaľovania. P. Furika doplnil p. 

Cipár, zástupca MIRRI SR, ktorý zdôraznil, že jednotný metodický rámec je momentálne 

v pripomienkovom konaní a ministerstvo je otvorené spolupráci. 

 

Bod č. 5: Informácia o činnosti Kooperačnej rady UMR 

K činnostiam Kooperačnej rady UMR sa vyjadrila p. Sláviková, vedúca oddelenia 

programovania a spolupráce Hlavného mesta SR Bratislavy. Významným míľnikom bolo 

jednohlasné schválenie stratégie IÚS UMR Bratislava spôsobom per rollam 6. apríla 2023. 

Aktuálne magistrát pracuje na kreovaní projektového zásobníka k IÚS. P. Sláviková by privítala, 

ak by boli podmienky poskytnutia príspevku známe čo najskôr, keďže by to výrazne urýchlilo 

proces tvorby zásobníka a umožnilo poskytovať potenciálnym žiadateľom jasné informácie 

o oprávnených výdavkoch a aktivitách. 

Diskusia: 



RADA PARTNERSTVA BSK 

6 

 

- 

 

Bod č. 6: Harmonogram ďalších prác 

Harmonogramom plánovaných prác prítomných členov previedol p. Furik. Ďalšími krokmi, 

ktoré čakajú Radu partnerstva, bude detailnejšie rozpracovanie projektových zámerov, 

posúdenie ich súladu s IÚS a podmienkami poskytnutia príspevkov a samotná tvorba 

integrovaných územných investícií podľa metodických usmernení MIRRI SR. Do procesu budú 

zapojené aj tematické komisie, ktorých zasadnutie je plánované v mesiacoch august-

september. Rada partnerstva by mala opätovne zasadnúť v septembri. P. Furik na záver 

zasadnutia poprosil potenciálnych prijímateľov, aby si na konzultácie a prípravu projektových 

zámerov ponechali v letných mesiacoch dostatočný priestor.  

Diskusia: 

- 

 

Bod č. 7: Rôzne 

V rámci bodu Rôzne sa do diskusie nikto neprihlásil, preto predseda Rady partnerstva Juraj 

Droba poďakoval prítomným členom za aktívnu účasť na zasadnutí aj v diskusii a oficiálne 

ukončil zasadnutie. 

 

 

 

Spracoval: sekretariát RP  

Overil:  

 

Mgr. Juraj Droba, MA, MBA 

Predseda Rady partnerstva 


